
 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
REVISJONIKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       15. mai 2019 nr 1-12/16 

 

Algus kell 13.00, lõpp kell 13.15 

 

Koosolekut juhatas Rein Suurkask 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Priit Kaup, Jaak Pihlak, Rein Suurkask 

Puudusid: Tiit Jürmann, Juhan-Mart Salumäe 

Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, sisekontrolör Liivia Kruusmägi, 

pearaamatupidaja Anneli Rähn, linnapea Madis Timpson 

 

PÄEVAKORD: 
1. Majandusaasta aruandele hinnangu andmine 

2. Reservfondi kasutamise ülevaade 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Majandusaasta aruandele hinnangu andmine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi 

majandusaasta aruannet. 

 
R. Suurkask tutvustas välisaudiitoriga toimunud kirjavahetust. 

 
OTSUSTATI: 
1. Revisjonikomisjon toetab majandusaasta aruannet. 

2. Kinnitada Viljandi Linnavolikogu revisjonikomisjoni kaasaruanne Viljandi linna 2018.  

majandusaasta aruandele (lisatud protokollile). 

 
 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Reservfondi kasutamise ülevaade  
KUULATI: 
M. Timpson andis ülevaate reservfondi kasutamise kohta 2018. aastal. 

 

Reservfondi dokumendid on leitavad dokumendiregistris: 

http://atp.amphora.ee/viljandilv/?o=767&o2=12565&u=-

1&hdr=hp&dschex=1&sbr=all&tbs=all&dschqcr1=12.02.2018&dschqcr2=31.01.2019&dt=&sbr

q=reservfond 

 

Reservfondi kasutamise koondtabel on leitav: 

http://www.viljandi.ee/documents/36926/19912762/2018._a_reservide_kasutamine_seisuga+28.

11.2018.pdf/cefd2800-0643-4e8a-963c-f3a41aac3ea2 
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OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Rein Suurkask       Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



Lisa
Viljandi Linnavolikogu revisjonikomisjoni

15. mai 2019. a koosoleku protokollile nr 1-12/16

Viljandi Linnavolikogu revisjonikomisjoni kaasaruanne

Viljandi linna 2018.  majandusaasta aruandele

Kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise seaduse paragrahv 29 lõige 10 sätestab, et enne
majandusaasta  aruande  kinnitamist  volikogus  vaatab  revisjonikomisjon  volikogule  esitatud
majandusaasta aruande läbi ning kuulab ära seda auditeerinud audiitori, kes selgitab olulisemate
auditi  käigus  tehtud  tähelepanekute  ja  avastatud  ebareeglipärasuste  sisu.  Seejärel  koostab
revisjonikomisjon  kirjaliku  aruande,  mis  esitatakse  volikogule.  Aruandes  avaldab
revisjonikomisjon,  kas  ta  toetab  valla-  või  linnavalitsuse  koostatud  majandusaasta  aruande
kinnitamist, ning teeb vajaduse korral majandusaasta aruande käigus tehtud tähelepanekuid ja
avastatud  ebareeglipärasusi  arvestades  volikogule  ettepanekuid  sisekontrollisüsteemi
parandamiseks. Lisaks annab revisjonikomisjon aruandes ülevaate oma tegevusest.

Linnavalitsus  esitas  volikogule  2018.  majandusaasta  aruande  6.  mail  2019  ning
revisjonikomisjon vaatas selle läbi 15. mail 2019 toimunud koosolekul.

Audest  Audiitorbüroo  OÜ  audiitorid  auditeerisid  Viljandi  linna  konsolideerimisgrupi  2018.
majandusaasta aruandes finantsseisundit ning leidsid, et 2018. majandusaasta raamatupidamise
aastaaruanne kajastab  seisuga 31.12.2018  kõigis olulistes osades õiglaselt finantsseisundit ning
eelarve täitmist.

Revisjonikomisjon  esitas  majandusaasta  aruannet  auditeerinud  Audest  Audiitorbüroo  OÜ-le
küsimustiku   saamaks  seisukoha  võtmiseks  vajalikku  teavet  majandusaasta  aruande
auditeerimise protsessi käigust ning ettepanekuid audiitoritelt paremaks koostööks tulevikus.

Audiitorid  selgitasid  läinud  aasta  majandusaastal  toimunud  oluliste  sündmuste  kajastamist
aruandes  ning  leidsid,  et  läinud  aastal  oluline  sündmus,  ehk  siis  pettusega  seotud  riski
kordumine, ei ole välistatud, kuid nende poolt läbi viidud auditi toimingute ja saadud materjalide
põhjal  jõudsid nad arvamuseni,  et  2018. majandusaasta  aruanne ei  kajasta  pettusest  tuleneva
olulise väärkajastamise riske. 

Üldkokkuvõttes audiitoritel ettepanekuid Viljandi Linnavalitsuse majandustegevuse protsesside
ja/või regulatsioonide täiendamise osas ei olnud ning üldine hinnang koostööle tegevjuhtkonna ja
sisekontrolöriga oli positiivne.

Revisjonikomisjon hindas majandusaasta aruandes esitatud arengukava täitmise aruandes

kajastatud  informatsiooni  põhjal  linnavalitsuse  tegevuse  tulemuslikkust  ja  eesmärkide

täitmist ning leidis, et  linnavalitsuse tööde ja tegemistega läinud aastal võib  rahule jääda. 



Majandusaasta  aruanne,  mis  koosneb  peale raamatupidamise aruande  ka arengukava  täitmise
aruandest  peab  andma  piisava  info  avalikkusele,  kas  ja  kui  palju  arengukavades  toodud
eesmärkide poole liiguti eelmisel aastal võrrelduna varasemate perioodidega. 

Aruanne on oma ülesehituselt edulugu, kuid selles võiks olla väljatoodud ka ebaõnnestumised
koos põhjuste ja tagajärgedega. Kirjeldatud on meetmed, tegevused ja nende rakendamine, kuid
hea  oleks  teada,  mis olid olulised aspektid,  mis  mõjutasid läbivaid teemasid,  kas  konkreetse
meetme/tegevuse rakendamine saavutas oodatud eesmärgi/tulemuse või ka muutuse (positiivse,
negatiivse).  Mõnede  tegevuste  täitmise  informatsiooni  on  lisatud  kulutatud  ressurss  ja  seda
täiendab  ülevaatlik  kirjeldus,  kuid  on  tegevusi,  mille  täitmise  põhjenduse  sõnastus  on
ebamäärane  ega  anna  piisavat  teavet,  miks  jäi  tegevus  täitmata,  mis  põhjusel  ja  puudub
prognoos  tulevikuks.  Aruanne  võiks  kajastada  vastavate  valdkondade  üldist
investeeringuvajadust:  loetelule  renoveeritud  tänavatest  võiks  lisada  hinnangu,  kas  ja  miks
linnatänavad lagunevad kiiremini kui linn neid parandada suudab ja mõne lasteaia renoveerimise
edulugudele  võiks  lisada  üldpildi  lasteaedade  olmetingimustest  ja  hoonete  seisukorrast.
Majandusaasta aruanne võiks sisaldada seisukohta, mis jäi tegemata ja mis põhjusel.

Pealiskaudse informatsiooni kajastamine aruandes ei anna objektiivset, usaldusväärset ülevaadet,
mil moel on tegevused, eesmärgid saavutatud  või saavutatavad. Volikogu peab teadma, milliseid
tulemusi  senine  tegevus  on  kaasa  toonud,  et  saaks  tulevikus  arvestada  neid  teadmisi
maksumaksja raha otstarbekaks kasutamiseks otsuste ja valikute tegemisel. 

Revisjonikomisjon on oma 2018. aasta tegevuse kohta andnud ülevaate jaanuarikuu volikogu
istungil.

Revisjonikomisjon  ühtib  audiitorite  arvamusega,  et  Viljandi  linna  2018  majandusaasta

aruanne  kajastab  kõigis  olulistes  osades  õiglaselt  2018.  majandusaasta  konsolideeritud

finantstulemust,  rahavoogusid  ja  eelarve  täitmist  ning  Viljandi  Linnavolikogu

revisjonikomisjon  toetab  linnavalitsuse  koostatud  majandusaasta  aruande  kinnitamist

volikogu poolt.



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

KULTUURIKOMISJON  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       16. mai 2019 nr 1-10/19 

 

Algus kell 16.00, lõpp kell 16.18 

 
Koosolekut juhatas Marko Tiitus 
Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Liis Aedmaa, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, Matti Looga, 

Riivo Neering, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus, Terje Trochynskyi 

Võtsid osa asendusliikmed: Jaana Hinno (Ruth Vaari asendusliige) 

Puudusid: Valli Pang, Ruth Vaar, Valter Vaha 

Koosolekul viibisid: rahandusamet juhataja Marika Aaso, abilinnapea Janika Gedvil, 

pearaamatupidaja Anneli Rähn 
 

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 
PÄEVAKORD: 
Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine (2019/170) 

KUULATI: 
A. Rähn ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta 

aruannet. 

 

Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
10 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande 

kinnitamine (2019/170)“. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Tiitus       Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
HARIDUSKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

 

Viljandi raekoda        20. mai 2019 nr 1-9/17 

 

Algus kell 16.00, lõpp kell 17.00 

 
Koosolekut juhatas Eero Järvekülg 

Protokollis Kadri Kobin 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Marko Mägi, Kalli Põld, Kätly Soorm, Margit Suurmets, 

Tonio Tamra 

Võtsid osa asendusliikmed: Liia Ardel (Anne Kaarmäe asendusliige), Mirjam Tiitus (Anett Suitsu 

asendusliige) 

Puudusid: Tiit Jürmann, Kristel Elmaste, Anne Kaarmäe, Harri Künnapuu, Juhan-Mart Salumäe, 

Anett Suits 

Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, haridus- ja kultuuriameti juhataja 

Tiivi Tiido, pearaamatupidaja Anneli Rähn; allasutuste juhid: Kadri Kallast, Siiri Kruuse, 

Mare Paavel, Mati Ruul, Aavo Soopa, Eda Lauer 

 
 
PÄEVAKORD: 
1. Kohtumine Viljandi Valla abivallavanema Ene Saarega, kes tutvustab valla hariduse arengukava 

2. Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine (2019/170) 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Kohtumine Viljandi Valla abivallavanema Ene Saarega, kes tutvustab valla hariduse 
arengukava  
KUULATI: 
Ene Saar teeb ettekande. 

 
OTSUSTATI: 
1. Jätkata tulevikus hariduse ja huvihariduse arenguid vallaga üheskoos ja see tegevus võiks olla 

järjepidev ja pidev protsess. 

2. Kuna valla lapsed maksavad lastehoiuteenuse toetuse eest rohkem kui linna lapsed, siis teha 

ettepanek vallale vastava korra ümbervaatamiseks ja toetuse ühtlustamiseks. 

3. Valla ja linna koolidel võiks olla üks kooli piirkond. 

4. Teha ettepanek valla hariduskomisjonile ühiseks kohtumiseks, et arutada detailsemalt 

haridusvaldkonna küsimusi. 

 

 

 



 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine 
(2019/170) 
KUULATI: 
M. Aaso tutvustab eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande 

kinnitamine“. 

 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Eero Järvekülg      Kadri Kobin 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

MAJANDUSKOMISJONI   
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda        21. mai 2019 nr 1-11/17 

 

Algus kell 17.00, lõpp kell 18.01 

 

Koosolekut juhatas Tõnu Juul 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Tõnu Juul, Aivar Kaljusaar, Maiko Markus, Urmas Suik, Marko Suvisild, 

Valli Veigel 

Puudusid: Taavi Kerner, Jaak Madison, Priit Pramann, Vello Raja, Priit Raudla, Tõnis Tiit 

Koosolekul viibisid: abilinnapea Kalvi Märtin, pearaamatupidaja Anneli Rähn, linnapea 

Madis Timpson 

 

 

PÄEVAKORD: 
1. Liiklusohtlik olukord Valuoja pst ja Jakobsoni tänava ristmikul 

2. Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine (2019/170) 

3. Konkursi „Kaunis Viljandi“ juhendi kinnitamine (2019/171) 

4. Kinnistutele enampakkumise korras hoonestusõiguse seadmine (2019/174) 

5. Linnavara võõrandamine (2019/175) 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Liiklusohtlik olukord Valuoja pst ja Jakobsoni tänava ristmikul 
KUULATI: 
U. Suik - On tekkinud liiklusohtlik olukord Valuoja pst ja Jakobsoni tänava ristmikul seoses 

suvekohviku ees parkivate autodega. Varjavad valgusfoori suunast tulevaid autosid. Võiks 

korraldada ajutise ringliikluse. 

 

A. Kaljusaar - Tõstatasin sama küsimuse kuskil aasta tagasi. Väljasõit sealt on väga raske, sest ei 

näe kes viadukti poolt tulevad. Leian, et sealt tuleks ära kaotada parkimise võimalus või teha sinna 

ringristmik.  

 

T. Juul – Mul on kohe konkreetne praktiline kogemus, kus auto on mulle sealt parklast ette tagurdas. 

Samuti kaob ära nähtavus, kui rida autosid seal pargib. 

 

OTSUSTATI: 
Ettepanek linnavalitsusele analüüsida ning leida lahendus liiklusohtlikku olukorra likvideerimiseks 

Valuoja pst ja Jakobsoni tn ristmikul. Tutvustada komisjonile leitud lahendust juunikuu koosolekul.  

 



17.30 saabus M. Markus. 
 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine 
(2019/170) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruannet. 

 

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande 

kinnitamine (2019/170)“. 

 
 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Konkursi „Kaunis Viljandi“ juhendi kinnitamine (2019/171) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, mille eesmärk on uuendada ja ajakohastada 26.05.2010 vastu võetud 

„Lilled Linna“ konkursi juhendit ning laiendada konkursi kriteeriumeid lilledelt üldisele heakorrale 

ja muule haljastusele ning kujundusele. 

 

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Konkursi „Kaunis Viljandi“ juhendi kinnitamine (2019/171)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Kinnistutele enampakkumise korras hoonestusõiguse seadmine (2019/174) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, mille eesmärk on kavandatava Järveotsa elamurajooni hoonestamiseks 

enampakkumise korraldamine ning selle tulemusena kuuele kinnistule hoonestusõiguse seadmine. 

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Kinnistutele enampakkumise korras hoonestusõiguse seadmine (2019/174)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Linnavara võõrandamine (2019/175) 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eelnõud, mille eesmärgiks on kinkida otsustuskorras Kiikre tn 29, Mõisaküla 

linn, Mulgi vald, Viljandi maakond 1/3 mõttelise osa Mulgi vallale tingimusel, et Mulgi vald teeb 

kõik toimingud, mis on vajalikud valduse kinnistusraamatusse kandmiseks ning katab kõik valduse 

kinnistamisega ja kinkimisega seotud toimingute kulud. 

 

Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 

 



OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Linnavara võõrandamine (2019/175)“. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Tõnu Juul      Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
SOTSIAALKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda        22. mai 2019 nr 1-13/17 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 16.50 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Mare Hõbemäe, Erika Kiviloo, Jana Pähklemäe, Peep Raju, 
Heiki Raudla, Veronika Raudsepp Linnupuu, Triinu Rõigas, Ruth Sepp, Sirje Taalmaa 
Võtsid osa asendusliikmed: Keiron Golding (Tiit Jürmanni asendusliige), Helmen Kütt (Ülle Lumi 
asendusliige) 
Puudusid: Tiit Jürmann, Ülle Lumi 
Koosolekul viibisid: abilinnapea Janika Gedvil, sotsiaalameti juhataja Livia Kask, abilinnapea 
Kalvi Märtin, pearaamatupidaja Anneli Rähn, elamumajanduse spetsialist Merve Süvaorg, linnapea 
Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Üürikorterite plaanitavast müügist 
2. Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine (2019/170) 
3. Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja 
kord“ täiendamine ja muutmine (2019/172) 
4. Eluruumi alaliste kulude piirmäärad toimetulekutoetuse arvestamisel (2019/173) 
5. Projektitoetused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Üürikorterite plaanitavast müügist 
KUULATI: 
H. Raudla – See punkt on täna päevakorras aruteluteemana. Komisjon täna otsuseid vastu võtta ei 
saa, sest eelnõud meil ei ole. 
 
Sõnavõtud: 
H. Kütt - Tahan tänada komisjoni esimeest ja liikmeid, kes selle punkti päevakorda olid valmis 
panema. Põhjus, miks ma soovisin, et see punkt oleks maikuu komisjoni päevakorras on see, et 
nendes kirjades, mis üürnikele läksid, oli vastamistähtajaks 27. mai. Täna võiks olla arutelu ning 
saada küsimustele vastused. Siin majas on hetkel üks nendest üürnikest, kelle murekiri jõudis nii 
minu kui ka Helir-Valdor Seederi postkasti. Ta sooviks osaleda ning rääkida mõne sõna.  
 
K. Märtin – Linnavalitsuse poolt on läinud 17 linna pinnal elavale üürnikule kiri. 15 üürniku on 
saanud ühesugused kirjad ja 2 (Jakobsoni 10 üürnikud) on saanud teistsugused kirjad. Kirja sisu, mis 
puudutab Riia mnt 38 kortereid on see, et linnavalitsus pakub neid kortereid müügiks. Tänastele 



üürnikele pakutakse võimalust osta üüritav korter ära soodustingimustel, makstes 75% turuhinnast. 
Kirjas on ka see, et otsuse, kas kortereid müüakse või mitte otsustab Viljandi Linnavolikogu. 
Palusime üürnikel infot, kes soovib korterit soodustingimustel osta või mitte osta 27. maiks. Kirjas 
oli juures ka infot, et kui korterit ostusoovi ei ole ning Viljandi Linnavolikogu nii otsustab, siis 
müüakse korter koos kehtiva üürilepinguga. Samuti pakkus linnavalitsus üürnikele võimalust muuta 
üürileping tähtajaliseks kuni 30.11.2019, et müügi korral anda üle tähtajaline üürileping uuele 
korteri omanikule samadel tingimustel. Volikogu eelnõud hetkel veel ei ole, koalitsioon arutab seda 
küsimust homme. 
 
H. Kütt – Kui Viljandi linn ostis 20 korterit, siis oli suur vajadus sundüürnikele pindade andmiseks. 
See oli ka omavalitsuse kohustus. Riik selleks raha ei eraldanud, Viljandi linn need vahendid leidis 
ja ostis need pinnad ning korterikomisjon neid jagas. Siis kehtestati Viljandi linnas ka nn 
kolimistoetus. See kolimistoetus oli selline, et kui inimene ise lahendas probleemi, ma võin 
summaga eksida, aga minu meelest oli see 10 000 krooni, mis maksti sellele inimesele, kes lahkus 
omaniku pinnalt ning vabastas selle. Tõepoolsest, erinevad omavalitsused käituvad erinevalt. Need, 
kes algupäraselt Riia mnt 38 majja sundüürnikena läksid, osad on sealt lahkunud lihtsalt vanuse tõttu 
ja jäädavalt. Sinna majja on ka muudel erinevatel põhjustel antud pindasid. Kuna sellist mõistet 
nagu sundüürnik täna ei eksisteeri, siis tõepoolsest, sinna munitsipaalpinnale on pandud elama väga 
erinevad inimesed. Näiteks elab ühes munitsipaalkorteris Paalalinna kooli inglise keele õpetaja, kes 
Viljandisse kolides sai ametipinna. Sotsiaalpinna kohustus on, meil on selleks Leola 12a. Kõige 
väiksemad korterid on seal 8m2, see õpetaja küsis, et kui ta peaks saama nüüd sotsiaalpinna, siis 
kuhu ta oma 10 000 raamatut paneb. Tema väitis küll, et kui 2016. aastal tõsteti korterite 
üürihindasid, siis neile lubati, et nad saavad seal elada ja nad ei kaota seda elamist. Seda on 
kirjutanud mulle neil erinevat inimest. Toona pöördusid üürnikud ka õiguskantsleri poole, kes andis 
omavalitsustele õiguse kehtestada selle üürihinna, mis on selles omavalitsuses turuhind. Väga paljud 
omavalitsused taotlesid riigi käest raha nn üüripindade ehitamiseks, lisades ise sinna raha juurde. 
Kui Viljandi linn on otsustanud, et linnal ei ole vaja munitsipaalpindasid ning pannud need korterid 
müüki, siis võiks lähtuda vähemalt kolmest järgmisest põhimõttest: 

1. Need, kes soovivad osta, saavad oma üüritava korteri ära osta.  
2. Need, kes ei ole võimelised seda korterit ostma, saaksid seal elada ja maksaksid üüri, mille 

on linn kehtestanud. Juhul, kui korter tulevikus vabaneb, siis tuleks panna tühi korter müüki. 
3. Linn ei peaks müüma oma inimesi koos üürilepingutega. Ei tohiks panna kortereid oksjonile, 

kus keegi ostaks kõik korterid kokku või ühe korteri ja siis hakkaks uus represseerimine, 
selles mõttes, et kolm kuud ette, mine ära või hakka maksma. 

 
Riia mnt 38 elanik - Selle majaga on üks suur saaga. Kui 1. juunil 2005 sõlmiti linnavalitsusega 
tähtajatu üürileping, siis nüüd on üürimisega tekkinud probleemid. 2016. aastal tõsteti üüri ja seda 
100%. Mina maksan oma kahetoalise eest üüri 155 eurot. Vanad inimesed olid sellest 
hämmeldunud, et nii palju üüri tõsteti. Oleks võinud tõsta üüri järk-järgult. Me saime teada, et meilt 
võeti rohkem raha, et ehitada Leola 12a keldrikorrusele ruumid. Mul ei ole seda raha kuskilt võtta, ei 
ole mul rikkaid sugulasi.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine 
(2019/170) 
KUULATI: 
M. Timpson ja A. Rähn tutvustasid Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta 
aruannet. 



 
Komisjoni esimees küsis, kas keegi nõuab eelnõu hääletust. Hääletust ei nõutud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande 
kinnitamine (2019/170)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise tingimused ja 
kord“ täiendamine ja muutmine (2019/172) 
KUULATI: 
L. Kask tutvustas eelnõud, mida soovitakse täiendada ja muuta senist määrust. Määruse muutmine 
aitaks senisest kiiremini menetleda lasteaialaste toitlustamise toetust ning sünnitoetuse menetluse 
tingimuste muutmine annab taotlejale võimaluse valida rahalise või mitterahalise hüvitise vahel. 
 
Ettepanekud:  
H. Raudla - § 3 lõige 11 peaks olema sõna „väärtuses“ mitte „vääringus“. 
 
Komisjoni liikmed toetasid muudatusettepanekud. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
1. Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 22.02.2018 määruse nr 13 „Sotsiaaltoetuste maksmise 
tingimused ja kord“ täiendamine ja muutmine (2019/172)“. 
2. Komisjon teeb ettepaneku muuta eelnõu § 3 ning sõnastada see järgmiselt: „(11) Sünnitoetuse 
taotleja saab valida rahalise hüvitise või samas väärtuses mitterahalise hüvitise vahel (beebipakk), 
märkides oma eelistuse taotlusel.“ 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Eluruumi alaliste kulude piirmäärad toimetulekutoetuse arvestamisel (2019/173) 
KUULATI: 
L. Kask tutvustas eelnõud, mille eesmärgiks on tagada riigi poolt kehtestatud toimetulekupiir 
toimetulekutoetuse taotlejatele. 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Eluruumi alaliste kulude piirmäärad toimetulekutoetuse arvestamisel (2019/173)“. 
 
 
Lahkusid H. Kütt ja J. Pähklemäe. 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Projektitoetused  
 
1. MTÜ Viljandi Pensionäride Liit taotleb 1445 eurot projektiks „Eakate õppepäevad Võrus ja 

Pärnus“. 
2. MTÜ Töötoad taotleb 280 eurot projektiks „Igapäevase viisaka käitumise õpetus ja tervisliku 

toiduvaliku tegemise õpetamine“. 



3. MTÜ Viljandimaa Singel taotleb 550 eurot projektiks „Muusikateraapia - karaokekeskuse 
inventari soetamine“. 

4. MTÜ Vinger taotleb 592 eurot projektiks „Terveks ja iseseisvaks läbi liikumise“. 
5. MTÜ Olemine taotleb 900 eurot  projektiks „Lapseootel naiste ja noorte emade loometuba“. 

 
P. Raju taandas ennast MTÜ Töötoad projektitaotluse hindamisest. 
I. Arak taandas ennast MTÜ Viljandimaa Singel projektitaotluse hindamisest. 
R. Sepp taandas ennast MTÜ Vinger projektitaotluse hindamisest. 
 
OTSUSTATI: 
1. Eraldada MTÜle Viljandi Pensionäride Liit 445 eurot. 
2. Eraldada MTÜle Töötoad 280 eurot. 
3. Eraldada MTÜle Viljandimaa Singel 550 eurot. 
4. Eraldada MTÜle Vinger 592 eurot. 
5. Eraldada MTÜle Olemine 500 eurot. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 
 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI  
ELEKTROONILISE KOOSOLEKU PROTOKOLL   
 

Viljandi        24. mai 2019 nr 1-8/17

         

Algus 19.05.2019, lõpp 23.05.2019  

 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  

Protokollis Elika Vahter 

Koosolekul osalesid: Peep Aru, Eve Elken, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, Margus Keerutaja, 

Kaido Kivisild, Juhan-Mart Salumäe, Andres Soosaar, Tonio Tamra, Malle Vahtra 

Koosolekul ei osalenud: Harri Juhani Aaltonen, Jaak Sulg 
 
 
ARUTAMISEKS ESITATUD PÄEVAKORD: 
Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande kinnitamine 
(2019/170) 
 

Komisjoni liikmetelt eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid ei laekunud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2018. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande 

kinnitamine (2019/170)“. 

 
 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Helmut Hallemaa     Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija  



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
VILJANDI LINNA ARENGUSTRATEEGIA 2030+ 
NING VILJANDI LINNA ARENGUKAVA JA  
EELARVESTRATEEGIA AASTATEKS 2020–2025 
KOOSTAMISE KOMISJONI PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       16. mai 2019 nr 1-16/19/3-4 
 
Algus kell 14.00, lõpp kell 15.02 
 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Helmut Hallemaa, Jana Pähklemäe, Rein Suurkask, 
Marko Tiitus 
Osalesid asendusliikmed: Marko Suvisild (Juhan-Mart Salumäe asendusliige), Tonio Tamra (Tiiu 
Männiste asendusliige) 
Puudusid: Tiit Jürmann, Taavi Kerner, Tiiu Männiste, Juhan-Mart Salumäe, Karl Õmblus 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, linnaarengu spetsialist Reet Alev, 
töörühma hooliv ning sotsiaalselt turvaline Viljandi linn juht Heiki Raudla 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava ja eelarvestrateegia 2020–2025 
tegevuskavade ja tekstide esimese eelnõu menetlemise Viljandi Linnavalituses ja Viljandi 
Linnavolikogus 
2. Viljandi linna elanike küsitluse uue arengukava koostamiseks kokkuvõte  
3. Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja arengukava 2020–2025 meetmed: läbiarutamine ja 
kinnitamine 
4. Viljandi linna arengukava valdkondade või teemaplokkide mõõdikud: läbiarutamine 
5. Viljandi linna arengukava valdkondade või teemaplokkide tegevuskavad ning nende detailsuse aste 
6. Viljandi linna arengustrateegia ja arengukava 2020–2025 visiooni lõpliku sõnastamine: protsess ja 
selle otsustamine 
7. Viljandi linna arengustrateegia ja arengukava 2020–2025 visiooni lõpliku sõnastamine 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava ja eelarvestrateegia 2020–2025 
tegevuskavade ja tekstide esimese eelnõu menetlemine Viljandi Linnavalituses ja Viljandi 
Linnavolikogus  
KUULATI: 
H. Hallemaa – Sinna Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava ja eelarvestrateegia 
2020–2025 põhidokumendi juurde peavad minema ja lähevad ametlike lisadena rahva kaasamise 
tulemusena valminud dokumendid ja materjalid (ajurünnaku SWOT analüüs, elanike küsitluse 



2 

 

kokkuvõte või kokkuvõtted, rahvakohtumiste kokkuvõte ja gümnasistide sisend). 
 
R. Alev – 27. mail saadab linnavalitsus dokumendid linnavolikogu komisjonidele. 
 
H. Hallemaa – Juurde tuleb panna, et need on töödokumendid. Esimene ring on tutvustamiseks ning 
linnavolikogu komisjonide seisukohtade kuulamiseks. 
 
H. J. Aaltonen – Meie ei saa rahvaküsitluste tulemusi redigeerida.  
 
M. Tiitus – Mina vähemasti näeksin, et kõikidele töörühmadele tuleks anda veel üks täiendamise 
võimalus.  
 
H. Hallemaa – Soovitada linnavolikogu komisjonidel kaasata töörühmade liikmed komisjonide 
arengukava arutamise koosolekule. 
 
M. Aaso – Eelarvestrateegia käib selle dokumendi juurde. See peaks tuginema nendele tegevustele ja 
meetmetele, mis arengukavasse kirja saavad. Samas ei saa selles suuri muudatusi teha võrreldes 
praegu kehtiva linna eelarvega, meil on need samas asutused, meil on enam-vähem samad kulud, küll 
mõnes osas kasvavad võib-olla kui arengukavas on mõned uued toredad tegevused kirja pandud. 
Lisaks on koalitsioonileping, mille alusel tõenäoliselt strateegiasse valitsus mõned asjad kirja paneb.  
 
H. Hallemaa – Töödokument võib tõstatada probleeme, mina leian, et eelarvestrateegia tuleks saata 
volikokku ja komisjonidesse alles augustis.  
 
H. J. Aaltonen – Formuleeriks otsusena, et võimalusel lisatakse töödokumendina juurde ka 
eelarvestrateegia.  
 
OTSUSTATI: 
1. Suunata Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava ja eelarvestrateegia 2020–2025 
töödokument (tekstid, olukorra kirjeldused, mõõdikud, tegevuskavad kaheksa valdkonna lõikes, 
võimalusel eelarvestrateegia) Viljandi Linnavalitsusele otsustamiseks. 
2. Teha Viljandi Linnavalitsusele ettepanek saata Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning 
arengukava ja eelarvestrateegia 2020–2025 töödokument Viljandi Linnavolikogu komisjonidele 
arutamiseks ja vajadusel ettepanekute tegemiseks. 
3. Kajastada Viljandi Linnavalitsusele ja Viljandi Linnavolikogu komisjonidele arutamiseks 
suunatavate käesoleva protokolli päevakorrapunkti 1 otsuse punktides 1 ja 2 nimetatud dokumentide 
kõigil lehtedel märge „Töödokument“.    
4. Kaasamise tulemusena valminud dokumendid ja materjalid (ajurünnaku SWOT analüüs, elanike 
küsitluse kokkuvõte või kokkuvõtted, rahvakohtumiste kokkuvõte ja gümnasistide sisend) lisatakse 
põhidokumendi juurde ametlike lisadena muutmata kujul. 
5. Soovitada Viljandi Linnavolikogu alatistel ja ajutistel komisjonidel kaasata oma Viljandi linna 
arengukava 2020–2025 töödokumendi arutamise koosolekule Viljandi Linnavolikogu ajutine 
komisjoni  Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning arengukava ja eelarvestrateegia 2020–2025 
koostamiseks (edaspidi Viljandi Linnavolikogu ajutine komisjon või ajutine komisjon) vastavate  
töörühmade liikmeid. 
6. Viljandi Linnavolikogu komisjonide poolt tehtud ettepanekute menetlejaks on Viljandi 
Linnavolikogu ajutine komisjon. 
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PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna elanike küsitluse uue arengukava koostamiseks kokkuvõte  
KUULATI: 
R. Alev – Kokku oli osalejaid 298. Neist 81 meest ja 217 naist. Keskmine vanus oli 46,6 aastat. 
Hinnatakse rahulolu elukohaga, töökohaga, reisi ja sihtkohaga, vabaaja veetmise kohaga. Kolm 
valdkonda on alla kolme punkti viie palli süsteemist. Nendeks on kõnniteed, jalg- ja jalgrattateed, 
tänavad ning avalikkuse kaasamine otsustusprotsessidesse. Üle nelja punkti said põhikoolid ning 
huviharidus ja huvitegevus.  
 
H. Hallemaa – Mina leian, et meie komisjonile võiks veel võimaluse anda küsitluses osalemiseks. 
 
H. J. Aaltonen – Kes jäi hiljaks, see jäi hiljaks. 
 
T. Tamra – Mina leian, et ei peaks seda võimalust andma. 
 
M. Aaso – See küsitlus võiks lahti olla 27. maini, millal Viljandi linna uue arengukava töödokumenti 
arutab Viljandi Linnavalitsus. 
 
H. Hallemaa – Toetan M. Aaso ettepanekut: Viljandi linna elanike küsitlust linna uue arengukava 
koostamiseks võiks lahti olla 27. maini, millal Viljandi linna uue arengukava töödokumenti arutab 
Viljandi Linnavalitsus. Need arutelud on praegu mingil põhjusel omamoodi üle „dramatiseeritud“ ja 
ka ebakorrektsed. Meil ei ole kunagi fikseeritud olnud väga jäika elanike küsitluse lõppdaatumit. 
Eesmärk on olnud ju hoida seda avatuna nii kaua kui vajalik ja võimalik. Ainus eesmärk on olnud 
anda võimalikult paljudele inimestele ja linnakodanikele võimalus kaasa rääkida ja välja öelda oma 
mõtted ja ettepanekud Viljandi linna uue arengukava koostamisel ja koostamise protsessis. 
 
H. J. Aaltonen – Mina jään eriarvamusele. 
 
OTSUSTATI: 
1. Informatsioon võeti teadmiseks. 
2. Hoida Viljandi linna elanike küsitlust linna uue arengukava koostamiseks avatuna 27. maini 2019, 
millal Viljandi linna uue arengukava töödokumenti arutab Viljandi Linnavalitsus. 
3. Elanike küsitluse ankeet on avatud aadressidel www.viljandi.ee/arengukava ja 
http://www.connect.ee/uuring/406219705/. 
4. Koostada ja avaldada Viljandi linna koduleheküljel pressiteade Viljandi linna elanike küsitluse 
avatusest 27. maini. 
5. Järgmine kord käsitleda põhjalikumalt elanike küsitluse tulemusi.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ja arengukava 2020–2025 meetmed: läbiarutamine ja 
kinnitamine 
KUULATI: 
R. Alev – Me mõned meetmed Marikaga koondasime. 
 
H. Hallemaa – Meie soovitus peaks olema volikogule, et meetmete arvu mitte muuta, kuigi komisjone 
keelata ei saa. Meil on kaheksa teemat. Punktis 2 säästev ja roheline Viljandi linn, mul on meede 6 
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osas kahtlus. Võiks-olla peaks olema looduskeskkonna säilitamine, hooldamine ja kujundamine. 
 
R. Alev – Sõnastada meede 6 järgmiselt: „Puhta looduskeskkonna hoidmine ning selle arukas 
hooldamine. Linnaruumi hooldamine“.  
 
M. Aaso – Sõnastada meede 6 järgmiselt: „Puhta looduskeskkonna hoidmine. Looduskeskkonna  ning 
linnaruumi arukas hooldamine“. 
 
H. Hallemaa – Meetmed 17 ja 18 peaks omavahel ära vahetama. 
 
H. Hallemaa – Kas meede 35 peab olema nii pikk, võiks olla „Sotsiaalteenuste taristu parendamine“.  
 
OTSUSTATI: 
1. Ettepanekud esitatakse Viljandi linna arengustrateegia 2030+ ning Viljandi linna arengukava ja 
eelarvestrateegia aastateks 2020–2025 koostamise komisjonile. 
2. Sõnastada meede 6 järgmiselt: „Puhta looduskeskkonna hoidmine. Looduskeskkonna ning 
linnaruumi arukas hooldamine“.  
3. Vahetada meetmed 17 ja 18 omavahel ära. Sõnastada meede 17 „külastuskeskkonna arendamine“ 
ja meede 18 „külastuskeskkonna tugisüsteemi arendamine“.  
4. Sõnastada meede 35 järgmiselt: „Sotsiaalteenuste taristu parendamine“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Viljandi linna arengukava valdkondade või teemaplokkide mõõdikud: läbiarutamine 
KUULATI: 
H. Hallemaa – Meie mõõdikud on mõnes valdkonnas lahjad. Miks me ei võtnud siia mõõdikutena 
kasutusele rahvaküsitluses olnud näitajaid ja hinnanguid neile? 
 
R. Alev – Sellepärast, et siin on väga head mõõdikud. Kui palju mõõdikutesse neid rahvaküsitluse 
asju kajastama peaksime? 
 
H. Hallemaa – Igast teemats võiks olla paar–kolm–neli näitajat. 
 
OTSUSTATI: 
Vaadata läbi Viljandi linna elanike küsitluse linna uue arengukava koostamiseks näitajad ja püüda 
esimeses blokis osa sisse tuua mõõdikutena.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Viljandi linna arengukava valdkondade või teemaplokkide tegevuskavad ning nende detailsuse 
aste 
KUULATI: 
R. Alev – Kas me tuleme välja teede, tänavate ja kõnniteede loeteluga? 
 
H. J. Aaltonen – Kas me ei pannud sinna meetreid? 
 
R. Alev – Seal tänavate nimesid ei ole vaid on meetrid.  
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H. Hallemaa – Kui neid kajastada, siis peab olema süsteem, kuidas saab üks tänav sinna nimekirja.  
 
OTSUSTATI: 
Käsitleda päevakorrapunkti uuesti järgmisel koosolekul. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Viljandi linna arengustrateegia ja arengukava 2020–2025 visiooni lõpliku sõnastamine: protsess 
ja selle otsustamine 
KUULATI: 
H. Hallemaa  - Ajutise komisjoni liikmed pakuvad oma versiooni olemasoleva materjali pealt mai 
lõpuks. 
 
OTSUSTATI: 
1. Mai lõpuks kõik komisjon liikmed pakuvad oma versiooni saadetud alusmaterjali pealt sõnastuse. 
2. H. Hallemaa, M. Aaso ja R. Alev koostavad nendest visiooni versioonidest ja alusmaterjalidest 
erinevad Viljandi linna arengustrateegia ja arengukava visiooni eelnõude variandid järgmiseks 
koosolekuks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7 
Viljandi linna arengustrateegia ja arengukava 2020–2025 visiooni lõpliku sõnastamine  
OTSUSTATI: 
Käsitleda päevakorrapunkti järgmisel koosolekul. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 


